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PROTOKÓŁ Nr 16/2023 

 

 z posiedzenia Komisji Terenów Wiejskich 

Rady Miejskiej w Łobzie 

w dniu 30 maja 2023 roku. 

 
Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 1300 

Zakończenie posiedzenia – godz. 1220 

 

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Terenów Wiejskich Rady Miejskiej  

w Łobzie; Burmistrz Łobza Piotr Ćwikła Sekretarz Gminy Łobez Magdalena Chmura oraz 

Sołtys sołectwa Dalno i mieszkańcy miejscowości Dalno, Przyborze, Trzeszczyna.  – zgodnie 

z listą obecności stanowiącą załącznik do protokołu. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Terenów Wiejskich Rady Miejskiej w Łobzie 

Marek Rokosz. Przywitał wszystkich zebranych następnie stwierdził kworum (8 radnych 

obecnych) umożliwiające Komisji podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Przewodniczący Komisji Terenów Wiejskich Rady Miejskiej w Łobzie Marek Rokosz 

poinformował, że tematem posiedzenia komisji będzie:  

1. Rozpoznanie pisma mieszkańców sołectwa Dalno w sprawie przebiegu zebrania wiejskiego 

dotyczącego przekształcenia funduszu sołeckiego z lutego 2023 r.; 

2. Rozpoznanie pisma mieszkańców Przyborza i Trzeszczyny w sprawie zmiany obwodu 

sołectwa Dalno. 

Porządek posiedzenia radni oraz zaproszeni goście otrzymali na piśmie wraz z zawiadomieniem 

o posiedzeniu komisji – załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Terenów Wiejskich Rady Miejskiej w Łobzie Marek Rokosz przed 

przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia przekazał przewodniczenie Komisji 

swojemu zastępcy radnemu Antoniemu Kużlowi.  W uzasadnieniu podał, że przedmiotem 

dzisiejszego posiedzenia jest sprawa, która dotyczy go personalnie.  

Zastępca Przewodniczący Komisji Terenów Wiejskich Antoni Kużel przystąpił do realizacji 

porządku posiedzenia. 

 

Ad. 1 Rozpoznanie pisma mieszkańców sołectwa Dalno w sprawie przebiegu zebrania 

wiejskiego dotyczącego przekształcenia funduszu sołeckiego z lutego 2023 r. 

Jako pierwszy głos zabrał radny Marek Rokosz powiedział, że jako radny reprezentuje przede 

wszystkim Dalno, ale też całe sołectwo a sołectwo to także Przyborze i Trzeszczyna. Nie można 

z punktu wykorzystania środków z funduszu sołeckiego skreślać tych dwóch małych 

miejscowości. Analizując protokoły z zebrań sołeckich z ostatnich lat to można zauważyć, że 

zainteresowanie mieszkańców Dalna podziałem środków było znikome. Staraliśmy się szukać 

rozwiązań tego stanu rzeczy. Wracając do punktu, który stał się zapalnikiem, czyli budowy 

chodnika w Przyborzu to przypomnę, że pierwsza część chodnika wykonana została zupełnie z 

innych środków niż z funduszu sołeckiego. Mieszkańcy Przyborza podnosili, że dla nich 

najważniejszą kwestią jest dokończenie dalszej części chodnika. I zostało to zapisane w 

protokole z zebrania wiejskiego, które odbyło się 24.09.2021 r. Tymczasem na kolejnym 

zebraniu wiejskim w miesiącu wrześniu 2022 r. mieszkańcy Dalna przegłosowali kwiatki dla 

Przyborza a resztę środków dla Dalna. Trzeba powiedzieć uczciwie, że mieszkańcy Przyborza 

mieli prawo poczuć się oszukani. Zwołane zostało kolejne zebranie wiejskie w celu zmiany w 

zaplanowanej realizacji ze środków funduszu sołeckiego.  
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Zdaniem Skarżącej nastąpiło przekształcenie a nie zmiana. Radny Marek Rokosz odpowiedział, 

czy to przekształcenie czy zmiana to i tak sprowadza się do jednego. Mieszkańcy Przyborza na 

tym zebraniu zadeklarowali, że jeśli inwestycja z dokończeniem chodnika zostanie 

przeprowadzona to oni rezygnują z udziału z funduszu sołeckiego. Wykonawca przystąpił do 

inwestycji dokończenia budowy chodnika w Przyborzu. Minęły dwa miesiące i pojawiła się 

skarga na przebieg zebrania wiejskiego. Gdzie oba zebrania zarówno to lutowe i to wrześniowe 

przebiegły prawidłowo. W tym momencie wszelkie konsekwencje zerwania umowy z 

wykonawcą byłyby czystą niegospodarnością. Czy nie lepiej było zainicjować rozmowy. W ten 

sposób stworzyliśmy taką sytuacją, której kolejnym efektem jest drugi punkt naszego 

posiedzenia dotyczący odłączenia Przyborza i Trzeszczyny od sołectwa Dalno. Jeżeli dalej 

będziemy szli w kierunku podziałów, obrażania i braku komunikacji to nic nie zdziałamy. A 

przed nami wiele możliwości chociażby pozyskiwania środków w ramach budżetu 

obywatelskiego czy z małych grantów. A jako duża wieś mamy ogromne możliwości.  

Skarżąca powiedziała, że kosztem mieszkańców Dalna wybudowany został plac zabaw w 

Przyborzu i droga w Trzeszczynie także. To nie były małe środki na zakup kwiatków. To były 

podkaszarki, dmuchawy i cały sprzęt skąd oni to mają. Radny Marek Rokosz nie zgodził się z 

tą wypowiedzią.  

Sekretarz Gminy Magdalena Chmura odniosła się do zapisów statutu sołectwa Dalno. 

Wyjaśniła, kto może wziąć udział w zebraniu wiejskim jaka jest procedura jego zwołania.   

W dalszej części wypowiedzi poinformowała, że w Przyborzu i w Trzeszczynie nie ma terenów, 

na których moglibyśmy realizować inwestycje gminne.    

 

  

Ad. 2 Rozpoznanie pisma mieszkańców Przyborza i Trzeszczyny w sprawie zmiany 

obwodu sołectwa Dalno. 

Wprowadzenia do tematu dokonała mieszkanka Przyborza. Powiedziała, że prawie sto procent 

mieszkańców Przyborza oraz mieszkańców Trzeszczyny podpisało się pod petycją w sprawie 

odłączenia od sołectwa Dalno. Mieszkaniec Trzeszczyny dodał, że to powinien być argument 

do rozstrzygnięcia tej sprawy. 

Radna Joanna Sienkiewicz przedstawiła harmonogram działań związanych z 

podziałem/utworzeniem nowego sołectwa. Poinformowała, że zgodnie z ustawą o samorządzie 

gminnym oraz z uchwałą Rady Miejskiej w Łobzie w sprawie uchwalenia statutu gminy Łobez, 

o utworzeniu/podziale sołectwa rozstrzyga Rada po przeprowadzeniu konsultacji  

z mieszkańcami. Dodała, że niniejsza petycję skierowana została do Komisji Skarg Wniosków 

i Petycji. Przewodniczący tej Komisji wystąpił z pismem do p. Burmistrza o zajęcie stanowiska 

w tej sprawie. Dzisiejsze spotkanie w tym temacie należy potraktować jako wstępne działania.  

Sekretarz Gminy Magdalena Chmura jestem za łączeniem a nie za dzieleniem sołectw. Wiem 

tylko, że jest to dla waszego spokoju i współpracy między wami. Wiem, że w wielu kwestiach 

można byłoby się porozumieć, jeśli chodzi o funkcjonowanie Przyborza i Trzeszczyny.   

Mieszkanka Dalna powiedziała, że nigdy takie rzeczy chociażby jak festyny nie łączyły ani 

Przyborza ani Trzeszczyny z mieszkańcami Dalna.  

Mieszkaniec Przyborza powiedział, że w samym mieszkańcom Dalna jest ciężko się dogadać 

między sobą. To nie jest społeczność zżyta i zgrana. A my jesteśmy mniejszymi 

miejscowościami.    

Burmistrz Łobza Piotr Ćwikła patrząc na sposób i schemat zachowań różnych jestem za tym, 

aby te sołectwa zostały podzielone. A jak się wypowie społeczność podczas konsultacji myślę, 

że wypowie się tak jak dziś państwo tutaj mówicie. Musimy też liczyć koszty utworzenia 

nowego sołectwa, ale uważam, że ten koszt trzeba ponieść po to, żeby był spokój ducha jednych 

i drugich państwa. Takie jest moje zdanie.    
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Wobec braku zgłoszeń Zastępca Przewodniczącego Komisji Terenów Wiejskich Antoni Kużel 

zamknął posiedzenie Komisji Terenów Wiejskich Rady Miejskiej w Łobzie. 

 

 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu. 

 

 

 

 

Przewodniczył 

 Zastępca Przewodniczącego 

 Komisji Terenów Wiejskich 

 

Antoni Kużel 


